
Nousiaisten Kunta    Pöytäkirja 

Nuorisovaltuuston kokous 1/2024 

Aika: 17.1.2024 klo 15.00-17.38 

Paikka: Nousiaisten kunnantalon kahvihuone 

Kutsutut: 

Aada Elfving x 

Jami Lehtimäki 

Johanna Leino x 

Onni Lehto x 

Kia Korpelainen x  

Krista Nummila  

Kylli Rantasalo  

Sini Nielikäinen x 

Niilas Leisko x 

Henna Isotalo, nuorisotyön koordinaattori x 

Erika Mäkeläinen, kummivaltuutettu x 

Matti Anttila, kummivaltuutettu x 

Pasi Isokangas, sivistysjohtaja x 

 

§1 Kokouksen avaus, laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Kokous avattiin kello 15.10 ja todettiin laillisuus sekä päätösvaltaisuus. 

 

§2 Esityslistan hyväksyminen 

Päätösehdotus: Hyväksytään esityslista. 

Päätös: §7 siirretään käsiteltäväksi viimeisenä. Muilta osin hyväksyttiin esityslista 

 

§3 Pöytäkirjantarkastajien ja ääntenlaskijoiden valinta 

Päätösehdotus: Valitaan pöytäkirjantarkastajat ja ääntenlaskijat. 

Päätös: Valittiin Johanna Leino ja Niilas Leisko pöytäkirjantarkastajiksi ja ääntenlaskijoiksi. 

 

§4 Nuorisovaltuuston toimintasuunnitelman 2024 



Nuorisovaltuuston alustava suunnitelma vuodelle 2024: 

- kirppis 

- nuorten liikennekäyttäytyminen 

- toisen asteen opiskelijoiden harrastustoiminta 

- kuntapäättäjien keskustelupaneeli 

- eduskuntavierailu 

- falkin kesästartti 

- nousten markkinoille koju 

- itsenäistymisen infopaketti 

- nuorisovaltuusto vaalit 

- uuden koulun oppilas parkkipaikka 

- Kiipeilypuisto-idea? 

- Markkinoilta nousseet ideat? 

Päätösehdotus: Päivitetään toimintasuunnitelmaa 

Päätös: Saatettiin tiedoksi. 

 

§5 Toisen asteen harrastemahdollisuudet 

Päätösehdotus: Käydään läpi harrastekyselyn tuloksia ja mietitään että mitä ja miten voisimme 

mahdollisesti järjestää. 

Päätös: Käytiin läpi kyselyn tulokset. Lentopallo sai eniten ääniä ja selvitetään sen toteuttamista ja 

ohjaajaa. Tehdään tuloksista koonti ja markkinoidaan jo olemassa olevia harrastusryhmiä lukiolaisille. 

 

§6 Itsenäistymisen infopaketti, hygieniapassikoulutus ja hankeavustus 

Varsin Hyvä ry:ltä on haettavissa Nuoriso Leader hankerahaa 100- 500 euron hankkeille, joiden 

teemana on yhdessä tekeminen. Lisätietoja https://www.varsinhyva.fi/nuoriso-leader/hankkeisiin/ 

Hakijana voi toimia vähintään kolmen 12-25 vuotiaan ryhmä, alueella toimiva yhdistys tai 

nuorisotoimi. 

Nuorten hanke kannustaa nuoria yhdessä tekemiseen ja vapaa-ajan toiminnan järjestämiseen. Tukea 

voi saada esimerkiksi erilaisten tapahtumien järjestämiseen, kurssitoimintaan sekä paljoon 

muuhunkin. 

Edellisissä kokouksissa suunniteltiin hygieniapassi kurssin järjestämistä ensi talvena, lukiolaisille luennoitsija 

kertomaan itsenäistymiseen liittyvistä asioista (laskut, lainat, hakemukset, Kelan käyttö yms.). 



Kokouksessa 20.9. päätettiin seuraavaa: Matti Järveläinen puhumaan muistamis-tekniikoista sekä 

itsenäistymiseen liittyvää infopakettia toisen asteen opiskelijoille. Sini ja Kia selvittää luennoitsijaa 

lukiolaisille järjestettävistä luennoista. Sini selvittää myös hygieniapassikurssin järjestämistä. 

Varsin Hyvä ry:ltä saatu vastaus, että nämä ovat sopivia hankkeita. Itsenäistymisteemasta olisivat valmiita 

tulemaan nuorille puhumaan Etsivät nuorisotyöntekijät, jotka ovat koostaneet aiheeseen liittyen myös 

pienen oppaan nuoren itsenäistymiseen. Pasi Isokangas selvittää ja pyytää tarjousta Matti Järveläiseltä. Sini 

selvittää mahdollisia hygieniapassikurssin järjestäjiä. 

Sini ja Johanna lähettää hankerahahakemukset, kun ollaan saatu selville hankkeisiin tarvittavat 

kustannukset Hennan avustuksella. 

 

 

Ehdotus hankesisällöistä: 

Hanke 1. Hygieniapassi-koulutus nuorille. Tarjotaan edullinen tai kokonaan maksuton hygieniapassikurssi 

nuorille alkuvuodesta 2024. 

 

Haetaan hankerahaa hygieniapassikoulutusta varten. Sini ja Johanna kirjoittaa hakemuksen. Henna hoitaa 

varaukset, ilmoittautumiset ja rahaliikenteen. 

 

Hanke 2. Oma Elämä-luentopaketti: 

Oma asunto: Etsivät nuorisotyöntekijät ovat kiinnostuneita pitämään luennon aiheesta ilmaiseksi. 

Oma talous: Varsinais-Suomen Oikeusaputoimistosta on kiinnostuneita pitämään ennakoivan 

talousneuvonnan luennon ilmaiseksi. 

Oma hyvinvointi: Etsivät nuorisotyöntekijät ovat kiinnostuneita pitämään luennon aiheesta ilmaiseksi. 

Oma oppiminen: Matti Järveläinen on kiinnostunut pitämään luennon aiheesta hintaan 250€ joka olisi 

ainoa hankerahaa tarvitseva luento. 

Sini ja Johanna kirjoittavat myös toisen hakemuksen. Henna hoitaa varaukset, aikatauluista sopimisen ja 

rahaliikenteen. 

Alustavasti sovittiin luentojen olevan klo. 16 koulupäivien jälkeen. 

Kumpaankin hankkeeseen haetaan hankerahoitus Varsin Hyvä ry:ltä luentokustannuksiin. 

Viime kokouksessa on tehty hakemukset ja katsottu myös itsenäistymisopasta. 

Päätösehdotus: Onko hakemukset lähetetty? Onko tullut vastausta? 



Päätös: Hakemukset on lähetetty. Molemmista hakemuksista on tullut vastaukset ja hankkeet ovat 

hyväksytty. Hankkeita mainostetaan somessa ja Wilmassa. Henna sopii ajankohdat Oma Elämä illoista 

maalis-huhtikuulle. Nuvalaiset hoitavat markkinointimateriaaleja. Henna sopii ajankohdan 

hygieniapassikurssin vetäjän kanssa maaliskuulle. 20 ensimmäistä pääsee mukaan 

ilmoittautumisjärjestyksessä. Pyritään samanaikaiseen markkinointiin tasa-arvon lisäämiseksi.  

 

§7 Keskustelupaneelin järjestäminen 

Edellisissä kokouksissa päätimme keskustelupaneelin pidettäväksi marraskuussa. 

Nuorisovaltuuston kokouksessa 20.9. seuraavaa: Sini ja Kia kysyvät tilaisuuden järjestämisen 

mahdollisuutta Anett Blomilta. Krista ja Kylli kysyvät samaa Tuomas Einiöltä. Tilaisuus järjestetään lukion 

kakkosille ja yläkoulun yseille. Jos mahdollista tilaisuus striimataan myös muille luokille. Alustavasti 

yritetään järjestää viikoille 46-47. 

Nuorisovaltuuston kokouksessa 25.10. päätettiin siirtää keskustelupaneeli tammikuulle. Sini ja Kia 

alustavasti kysyvät lukion rehtori Anett Blomilta viikkoja 3-4. Muuten pidetään suunnitelma samana. 

Nuorisovaltuuston kokouksessa 15.11. saatoimme tiedoksi Aneten suostumuksen ja päätimme, että Krista 

ja Kylli kysyvät Tuomakselta asiasta ja mahdollisesti varaavat auditorion. 

Viime kokouksessa päätettiin: Auditorio on varattu 24.1. klo. 13.15. Tehdään Forms kysely johon nuoret 

saavat esittää kysymyksiä 

joita kysytään panelisteilta. 

Valittiin Sini Nielikäinen ja Aada Elfving paneelin juontajiksi. He ovat paikalla klo 12.45. 

Keskustelijoita max. 7 

Kia muokkaa ja lähettää kutsut keskustelijoille. 

Päätösehdotus: Katsomme kyselyn tuloksia, mahdolliset panelistit ja että päivän aikataulu on kaikkien 

osalta selvä. 

Päätös: Keskusteltiin tapahtumasta. Uudeksi juontajaksi valittiin Sini ja Aadan tilalle Kia. Henna ja Pia tekee 

puna-viheräänestyslappuja yleisölle. Sini hoitaa Mikon kautta striimauksen. Striimaus jaetaan opettajille ja 

striimi näytetään luokissa halukkaille luokille. Lappujen jakajina toimii Johanna ja Kylli. Kia hoitaa mikrofonit 

Markukselta. Henna tekee tapahtumasta koonnin ja infoviestin Tuomakselle ja Anettille. 

Saatettiin tiedoksi tulokset. Sini kokoaa tuloksista paremmin muotoillut kysymykset ja ohjelmarungon. 

Pasi poistui kello 17.25 

 

§8 Väistötilakoulun pihalle katos 

Päätösehdotus: Valmistellaan ehdotusta seuraavaan lasten ja nuorten hyvinvointirahaston kokoukseen. 

Päätös:  



Onni saapui kello 15.50 

Arkkitehdin piirustukset pihasuunnitelmasta on tulossa. Nuorisovaltuusto pääsee vaikuttamaan 

pihakatoksiin. Käsitellään ehdotuksia seuraavassa kokouksessa. 

 

§9 Nuorisovaltuuston toimintakertomus vuodelta 2023 

Päätösehdotus: Henna kertoo koonnin vuoden 2023 toiminnasta. 

Päätös: Saatettiin tiedoksi. 

 

§10 Nuorisovaltuustotoiminnan vuosittainen arviointi 

Päätösehdotus: Arvioidaan toiminta vuoden 2023 osalta Nuva ry:n arviointityökalulla. Henna vetää 

arvioinnin. 

Päätös: Nuorten kuulemistilaisuuksia voisi järjestää useammin. Nuorisovaltuuston vuosibudjettiin olisi hyvä 

päästä vaikuttamaan ja tekemään itse talousarviota toimintavuodelle. Vuoden 2023 osalta toiminnan 

Arviointityökalusta nuorisovaltuustomme sai 68 pistettä, pääsimme huipputasolle. 

 

§11 Nuorisovaltuuston retki eduskuntaan 

Aiemmassa kokouksessa päätettiin järjestää loppuvuodesta tutustumismatka eduskuntaan. 

Ritva Elomaalta on saatu alustava suostumus eduskuntaan menosta 29.2.2024. Tarkemmista 

yksityiskohdista sovitaan Ritvan kanssa lähempänä vierailuajankohtaa. 

Päätösehdotus: Muistutetaan retkestä ja saatamme tiedoksi Ritva Elomaan mahdolliset vastaukset päivän 

aikataulusta. 

Päätös: Kia laittaa viestiä Ritvalle eduskuntaretkestä ja informoi muita aikataulusta. 

 

§12 Terveiset valtuustosta, lautakunnista ja työryhmistä 

Saatettiin tiedoksi. 

 

§13 Muut asiat 

Henna kertoi Varsinais-Suomen nuorisovaltuustonuorten yhteisestä presidenttiehdokaille lähetettävästä 

kirjelmästä ja kysymyksistä.  Nousiaisten nuorisovaltuusto allekirjoittaa kirjelmän yhdessä muiden kanssa.  

Henna kertoi Varsinais-Suomen nuorisovaltuustojen yhteisestä koulutuksesta, joka järjestetään Turussa 

28.2. Koulutukseen pääsee osallistumaan Nousiaisista 4 nuvalaista. Alustavasti pääsee Onni, Kia ja Sini. 

Selvitetään, haluaako joku poissaolevista osallistua.  

Matti Anttila ja Erika Mäkeläinen poistuivat kokouksesta klo 17.10. 

 



§14 Seuraava kokous 

Päätettiin seuraava kokous 14.2 kello 15 

 

§15 Kokouksen päättäminen 

Kokous päätettiin kello 17.38 

 

 

 

Kia Korpelainen                                                            Aada Elfving 

Puheenjohtaja                                       Sihteeri 

 

 

Johanna Leino                                                                 Niilas Leisko 

Pöytäkirjantarkastaja              Pöytäkirjantarkastaja 


